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Protokół nr LII/2023 z sesji Rady Gminy Warlubie w dniu 29 czerwca 

2023 r. 

LII Sesja Rady Gminy Warlubie rozpoczęła się dnia 29 czerwca 2023 r. w obecności 

14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 radnych, zgodnie 

z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 40 i 572), stanowi 

quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1200 w sali OSP w Warlubiu, ul. Bąkowska 12. 

Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Jankowska. 

Protokolantem obrad był inspektor ds. obsługi Rady Gminy Sławomir Kania. 

Pani Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz radnych. Następnie 

poinformowała, że obrady Rady Gminy są rejestrowane za pomocą urządzeń 

nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Gminy Warlubie została 

umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach Sali OSP w Warlubiu, na 

tablicy informacyjnej obok stanowiska ds. obsługi Rady Gminy w Urzędzie Gminy, na 

stronie internetowej BIP oraz na stronie internetowej Gminy. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad i poddała go pod 

głosowanie. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty. Raport z głosowań 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja o działalności międzysesyjnej. 

5. Debata nad raportem o stanie Gminy Warlubie za rok 2022 oraz podjęcie uchwały 

w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Warlubie. 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Warlubie za 

2022 r. 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Warlubie 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok.  

8. Dyskusja i głosowanie nad następującymi projektami uchwał: 

1) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Warlubie na 2023 r., 

2) zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Warlubie na lata 2023-2033, 
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3) w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminna Przychodnia w Warlubiu za 

2022 rok, 

4) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminna Przychodnia w Warlubiu za 

2022 rok, 

5) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie Samodzielnemu 

Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Warlubiu, nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Warlubie.     

9. Raport z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2022 rok. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zamknięcie obrad. 

Ad 1 i Ad 2 

Jak wyżej. 

Ad 3 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że z treścią protokołu z poprzedniej sesji 

Rady Gminy nr LI/2023 z dnia 25 maja 2023 r. można się było zapoznać na 

stanowisku ds. obsługi Rady Gminy, a także w dniu obrad. Radni nie wnieśli żadnych 

uwag i zmian do protokołu jw., wobec czego uważa się, że został przyjęty. 

Ad 4 

Pan Wójt Gminy przedstawił informację o działalności międzysesyjnej. 

Pan Wójt Gminy: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni, Szanowni 

Zebrani. Jak zwykle, sporo się dzieje w tych okresach międzysesyjnych, dlatego 

w moim wystąpieniu chciałbym się skoncentrować hasłowo na niektórych 

wydarzeniach, czy sprawach, a kilka chciałbym troszeczkę rozszerzyć, ponieważ być 

może na to wpływa ten gorący okres kampanii, który już się zaczął. 

Może najpierw o kilku takich wydarzeniach, oczywiście w naszym wymiarze, 

lokalnym, gminnym. Przede wszystkim obchodziliśmy Dzień Matki. Przy tej okazji 

bardzo serdecznie dziękuję Kołu Gospodyń Wiejskich w Wielkim Komorsku za 

zaproszenie na to spotkanie. Następnie Dzień Dziecka, który też w różnej formie 

był u nas obchodzony, piknik rodzinny, festyn strażacki. Brałem też udział jako 

członek Polskiego Stronnictwa Ludowego w Centralnych Obchodach Święta 

Ludowego w Gdyni w dniu 28 maja. A także, nie ukrywam tego, co Państwo wiecie, 

wziąłem również udział w tym marszu w Warszawie 4 czerwca. Oczywiście, jako 

osoba prywatna, nie jako Wójt Gminy, żeby była sprawa jasna. 

Odbyło się kilka ważnych spotkań. Po pierwsze, odbyło się Walne Zgromadzenie 

Lokalnej Grupy Działania Gmin Powiatu Świeckiego. Ponadto spotykaliśmy się 

w sprawie przyszłości, naszej przychodni. Najpierw z Radą Społeczną, a później 

z Radnym i wypracowaliśmy rozkład jazdy i przypomnę godnie z tym rozkładem 
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jazdy, zgodnie z Państwa wolą, która dzisiaj najprawdopodobniej będzie 

wyrażona w uchwale, od 1 września tego roku Gminna Przychodnia w Warlubiu 

będzie przekazana, oddana w użytkowanie dla obecnego SPZOZ na okres 5 lat. To 

oddanie nastąpi w formie aktu notarialnego. No, teraz Pani Rejent, która jest 

zorientowana, jeszcze przypomniała Panu Wójtowi, a ja Państwu kierownictwu, że 

jeszcze potrzebna jest charakterystyka energetyczna do aktu notarialnego. Mam 

nadzieję, że zdążymy w tych dwóch miesiącach. Odpłatność będzie niewielka z tytułu 

oddania w użytkowanie, realizując Państwa uchwałę z 2020 r., będzie ona wynosiła 

350,00 zł miesięcznie plus VAT za oddanie w użytkowanie. Wszystkie pozostałe 

korzyści, również z wynajmu mieszkań, które tam są, będzie czerpał SPZOZ Gminna 

Przychodnia Warlubie. Spotkaliśmy się również w Bzowie w sprawie dożynek, które, 

jak Państwo wiecie, 9 września mają być w Sołectwie Bzowo. Uzgodniliśmy również 

wcześniej z księdzem proboszczem, jak te uroczystości mają wyglądać. Ale ponadto 

przy tej okazji zrodziła się fajna myśl, żeby uporządkować, zniwelować teren wokół 

Świetlicy i dzięki temu wszyscy się pięknie tam pomieścimy. Już dzisiaj, w tym 

miejscu, zresztą zawsze jest okazja do podziękowania, chciałem podziękować 

kierownictwu i pracownikom Zakładu Usług Komunalnych, że ten teren przygotowują, 

żebyśmy mogli tam wszyscy spokojnie odbyć nasze Dożynki Gminne. Odbyło się 

bardzo ważne spotkanie z doradcą Banku Gospodarstwa Krajowego w sprawie 

programu Polski Ład. Bo też zrodziła się pewna myśl, oby ona zakończyła się 

szczęśliwie. Otóż, kiedy w pierwotnym zamiarze chcieliśmy rozbudowywać, 

przebudowywać, nadbudowywać stare przedszkole. Otrzymaliśmy wtedy wstępną 

promesę w kwocie ponad 3 200 000,00 zł. I okazało się, że ta promesa, pomimo 

tego, że na nowe przedszkole otrzymaliśmy wstępną promesę w wysokości 

8 000 000,00 zł, to ona nadal figuruje w Banku Gospodarstwa Krajowego. I zrodziła 

się taka myśl i takie zapytanie m.in. czy można by wykorzystać te 3 200 000,00 zł na 

inną inwestycję. No i teraz czekamy na decyzję. Gdyby się okazało, że te środki nam 

nie przepadają i będzie je można wykorzystać na inną inwestycję, to chcielibyśmy, 

taki jest nasz zamysł, chyba, że Państwo Radni uznacie, ale poczekajmy, najpierw 

niech to się stanie, ale chcielibyśmy to przeznaczyć na budowę pierwszego etapu 

kanalizacji w Wielkim Komorsku. Bo tu, w tej chwili projekty są skończone i jest 

szansa, żeby tę kanalizację rozpocząć w Wielkim Komorsku. Ale mówię, poczekamy, 

zobaczymy jaka będzie ostateczna decyzja Banku Gospodarstwa Krajowego. Tak 

przy okazji, proszę Państwa, chcę przypomnieć, albo poinformować, my mamy w tej 

chwili złożone 13 wniosków, czy to do instytucji rządowych, czy do instytucji 

związanych z Urzędem Marszałkowskim, na kwotę 19 000 000,00 zł na różnego typu 

nasze przedsięwzięcia. Przy czym lwia część tych środków zabezpieczana jest 

i wnioskowana jest na nasze przedszkole ze żłobkiem. Jeśli okazałoby się, że 

przynajmniej część otrzymamy, to będzie duża szansa zwolnić zabezpieczone 

z naszej strony, z tak zwanych środków własnych, obligacje i przeznaczyć tę kwotę 

obligacji, to jest chyba jeszcze ponad 3 000 000,00 zł, na inny cel. Poczekamy, 

zobaczymy. Chciałoby się, żeby już te środki zostały uruchamiane, to jest chyba 

jeszcze ponad 3 000 000,00 zł. W każdym bądź razie jeszcze raz podkreślam 13 

wniosków na 19 000 000,00 zł. 
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A teraz troszeczkę o tych naszych inwestycjach. Kontynuowana jest budowa 

przedszkola, ale uczciwie mówię, wykonawca ma miesięczne opóźnienie. Już 

poprosił, po pierwsze, żeby z harmonogramu na drugiego etap, który powinien się 

zakończyć na koniec czerwca, poprosił o prolongatę miesięczną, na koniec lipca. To 

jeszcze nie jest tragedia. Wyraźnie o tym mówię. Natomiast generalnie wykonawca 

chciałby już aneksować umowę o przedłużeniu terminu wykonania. Chciałby również 

prosić o waloryzację kosztów robót, przy czym to jest dopuszczalne dzisiaj prawnie, 

ale stawiamy dwa warunki. Taka waloryzacja mogłaby się zacząć od trzeciego i 

czwartego etapu, a nie od tego, co zostało już zrobione. I po drugie, gdybyśmy ustalili 

w jakiej wysokości dzielimy się po połowie. To nie może być tak, że inwestor na 

siebie weźmie wszystko. Oczywiście argumenty są różne. No ale trochę taki słaby 

jest ich argument związany chociażby z wojną na Ukrainie, dlatego że w momencie 

podpisywania umowy, w październiku przecież ruszyli z budową, to już wojna na 

Ukrainie trwała kilka ładnych miesięcy. W związku z tym inne rzeczy mógłbym 

uwzględnić. Tak że o tym będziemy rozmawiać jutro. Jutro jest rada budowy o 

godzinie 900 rano i podejmiemy w tym zakresie jakieś decyzje. To co jest w tej chwili 

znowu sporem pomiędzy wykonawcą a inwestorem, a zanim za inwestorem stoi 

i autor projektu i nadzór inwestorski, to jest sprawa pomp. Czy gruntowe, czy 

napowietrzne? Wykonawca skłania się do napowietrznych. Inwestor uważa, że 

powinni wykonać mu to, co było w projekcie. A argument największy podnoszony to 

jest taki, że po pierwsze, czy tam się zmieszczą w takiej działce 23 odwierty, tak jak 

są planowane i drugi argument, że na dostawy tych pomp czeka się od 8 do 12 

miesięcy. Czy to jest prawda? Chyba nie do końca, bo mamy już inne informacje, że 

na te pompy gruntowe, chociażby z firmy Viessmann, czeka się od 8 do 12 tygodni. 

Zobaczymy, musimy to w najbliższym czasie jednoznacznie rozstrzygnąć, ale ja się 

skłaniam do wykonania tego, co jest w projekcie. Będą również jutro na radzie 

budowy specjaliści właśnie od projektu geologicznego, żeby nam powiedzieli, można 

czy nie można. Ale jest to problem. No, na pewno wszystkich nas ucieszyło, 

szczególnie uczniów Szkoły Podstawowej w Wielkim Komorsku, otwarcie z okazji 

Dnia Dziecka, nowego boiska wielofunkcyjnego, gdzie również ukłony 

i podziękowania dla naszego Zakładu Usług Komunalnych, bo musiał tam troszeczkę 

pomóc. Chodzi o wyprofilowanie terenu wokół bieżni, żeby nie było tych dużych 

uskoków, ale tutaj nasz Zakład Usług Komunalnych spisał się na medal. Tak przy 

okazji muszę też Państwa przeprosić i uprzedzić, że budowa parkingu nie idzie 

w takim tempie, jak by się chciało, żeby szła. Ale to jest też wina Wójta. A tak 

naprawdę mieszkańców. Co chwilę dostaję jakąś wrzutkę. I wtedy odrywam 

pracowników ZUK od tych robót przy parkingu. Ale mam nadzieję, że się z nim 

uporamy. No chociażby w ostatnich dniach. A to zrobiliśmy kawałeczek chodnika dla 

osoby niepełnosprawnej. A to zepsuta pompa w Rybnie, gdzie musieli nasi 

pracownicy ją naprawić. A to woda po ostatnich ulewach wymyła kawałek gruntu na 

drodze lokalnej i trzeba było tam też podsypać troszeczkę tego tłucznia. A przy okazji 

też, bo wiem, że Panie o to pytają, co do budowy kawałka  drogi w Głodowie. Byliśmy 

tam. Uznaliśmy, że kostka nie wchodzi w grę. Dlaczego? Dlatego, że tam jest twarde 

podłoże, ale jest też kilka dziur. Na dzisiaj te dziury załatamy. Natomiast, za Państwa 
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zgodą, w projekcie budżetu na przyszły rok te 22 m.b., razy 4 m szerokości, 88 m2 

zrobimy normalnie, profesjonalnie. Bo oczywiście musi być projekt, muszą być 

zgody, bo to droga publiczna i zrobimy normalnie asfaltem. Dzisiaj tylko załatamy te 

dziury. Cieszy nas bardzo, że wreszcie drugi odcinek tej drogi, na którą czekamy 

z Osia do Warlubia oddano do użytku. Oczywiście tutaj nie nasza taka rola, ale 

cieszy nas, bo to przez nasz teren przechodzi i teraz tylko trzymamy kciuki, żeby 

powiat zdobył 1 500 000,00 zł, bo tyle brakuje, żeby dokończyć od Płochocina do 

drogi nr 214. 2 000 000,00 zł powiat już ma przyznane. Zobaczymy. Jak te pieniążki 

się znajdą, to jest duża szansa, żeby jeszcze w tym roku rozpocząć, a najpóźniej 

w pierwszym półroczu przyszłego roku. Powstał próg zwalniający, kolejny. 

Tym razem w Kruszach. Nie wiem, jak długo wytrzyma. Bo np. te progi zwalniające, 

które były zamontowane tutaj w Płochocinie przy cmentarzu są już uszkodzone. 

Chcę również Państwa przeprosić i naszych mieszkańców za ten bałagan, który był 

przez parę dni przy tak zwanym objeździe Warlubia, a właściwie kiedy był zamknięty, 

jest zamknięty nadal przejazd kolejowy, który jest remontowany. Bez konsultacji 

z Wójtem zarządcy dróg wpuścili ciężki transport do centrum Warlubia. No, na dzisiaj 

już ta strzałka idzie w drugą stronę, ale to nic nie znaczy, bo i tak niekiedy tiry jadą 

przez Warlubie. A mało tego, bo dzisiaj byłem tam na tej budowie. Niestety nie 

skończą do pierwszego. Pojutrze powinien być koniec budowy. Nie skończą. 

Proszę Państwa, chciałbym jeszcze kilka zdań powiedzieć o przetargach. Tych, na 

które też z niecierpliwością czekamy. Jutro rozstrzygamy pierwszy przetarg na teren 

rekreacyjno-sportowy w Bzowie. Zobaczymy, czy będą efekty i w jakiej wysokości. 

Jeśli chodzi o przetarg na teren rekreacyjno-sportowy w Rulewie. Trzy podejścia 

i ostatecznie musimy parę złotych dopłacić i to dzisiaj w projekcie zmian budżetu też 

jest. Będzie to firma z Kwidzyna. Jesteśmy umówieni na 10 lipca. Mamy podpisać 

umowę i na wykonanie tego zadania zgodnie z umową mają oni 3 miesiące. Będzie 

to nas kosztowało 321 000,00 zł. Teraz jeśli chodzi o rewitalizację centrum Wielkiego  

Komorska. Pierwszy przetarg musiałem unieważnić, bo takich pieniędzy nie mamy. 

Były dwie oferty jedna na 620 000,00 zł, a druga na ponad 1 000 000,00 zł. No to już 

było przegięcie. W związku z tym ogłosiliśmy drugi przetarg. Nie ogłosiliśmy jeszcze? 

Czekamy na rozstrzygnięcie Bzowa. Dlatego więcej nie powiem. Zobaczymy co 

wyjdzie w Bzowie. Czy jest szansa ewentualnie to przerzucić. W drugą stronę teraz. 

Bo jak Bzowo się wstrzeli w zaplanowaną przez nas kwotę, to robimy Bzowo. A dla 

Komorska będziemy szukać pieniędzy. Tak to wygląda. 

W tej chwili również trwa kontrola stanu technicznego naszych budynków 

komunalnych. Jest to obligatoryjna kontrola. No i jak wieść niesie i życie niesie, tak 

czekają nas na pewno znowu dodatkowe wydatki, związane z poprawa stanu 

technicznego tych obiektów. Oby nie za dużo. Co również ważne. Tu wspólnie, 

razem z zainteresowanymi Przewodniczącymi Komisji Rady Gminy rozstrzygnęliśmy 

kwestię przyszłości budynku na Dworcowej 11 w Warlubiu. Nie będziemy go 

remontować. Decyzja jest następująca. Rozbieramy do spodu. Nie będziemy 

remontować i reanimować budynku, który jest w złym stanie technicznym. 
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Rozbieramy go do spodu i jak tylko być może ruszy ten program budowy mieszkań 

komunalnych, będziemy aplikować, by przy pomocy środków zewnętrznych zrobić 

tam mieszkania komunalne. Rozkład jazdy jest następujący. W tym roku projekt 

z pozwoleniem na budowę włącznie. Jak środki pod koniec roku pozwolą i jak 

program ruszy, będziemy aplikować o zewnętrzne środki. 

Proszę Państwa, już tak na koniec, jeszcze kilka istotnych uroczystości i takich 

wydarzeń. Po pierwsze dziękuję tutaj pracownikom Gminnego Ośrodkowi Pomocy 

Społecznej za kolejne wsparcie żywnościowe dla 350 osób. To nie jest mało. 

Ponadto pracownikom kultury, którzy mieli swoje święto, również odbył się finał 

konkursu pożeraczy książek. Musieliśmy z Panią Przewodniczącą też poczytać 

bajeczki tym naszym dzieciaczkom. Rozstrzygnął się konkurs na dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Warlubiu. Jak wiecie, Pan Dyrektor rezygnuje już z ubiegania się 

o reelekcje. I to już nie jest tajemnicą, że dyrektorem została wybrana Pani Karina 

Kozłowska-Kamińska i 1 września obejmie funkcję. Ponadto brałem udział w 50-leciu 

w gminie Sośno. Było to takie miłe wyróżnienie, pewnie z racji poprzedniej mojej 

współpracy z tą gminą, kiedy byłem wicewojewodą, czy posłem na sejm. Nie udało 

mi się, bo nie mogłem wziąć udziału w tak pięknym jubileuszem 50-lecia świeckiej 

orkiestry dętej, ale życzenia przekazaliśmy i symboliczny upominek też. I proszę 

Państwa na koniec. Historia Warlubia. W tej chwili to, co kiedyś zbierał Pan 

Kazimierz Kaczmarek. Zebrał tego 12 segregatorów. O tym Państwo wiecie. 

Wnuczka Pana Kaczmarka spróbowała to wszystko objąć, ścisnąć, żeby taki rys 

historyczny ukazał się w formie książkowej. Dzisiaj jesteśmy na etapie, że zawodowy 

korektor, tylko poprawia pewne rzeczy. Mamy już uzgodnione kto to będzie 

przygotowywał do składu. Wydadzą tę książkę Werbiści z Górnej Grupy. Mamy już 

sponsora, który również przyłoży się do wydania tej książki, bo to kosztuje wszystko. 

I mam nadzieję, że jak się spotkamy z okazji święta niepodległości po mszy świętej 

tutaj w tej sali, to już ta książka będzie na Państwa oczekiwać. Warto taką książkę 

poczytać. Naprawdę ciekawie się to czyta. Tyle z mojej strony. Przepraszam, że być 

może trochę dłużej. No, ale zawsze coś się dzieje. Dziękuję serdecznie.  

Ad 5 

Debata nad raportem o stanie Gminy Warlubie za rok 2022 oraz podjęcie uchwały 

w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Warlubie. 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie ze znowelizowaną ustawą 

o samorządzie gminnym Wójt Gminy jest zobowiązany do sporządzenia i 

przedłożenia raportu o stanie Gminy do dnia 31 maja. Raport jest podsumowaniem 

działalności Gminy z poprzedniego roku i obejmuje w szczególności realizację 

uchwał Rady oraz realizację programów i strategii. W debacie nad stanem Gminy 

mogą brać udział, na zasadach określonych w ustawie, mieszkańcy Gminy. 

Informacje o możliwości udziału mieszkańców w debacie zostały umieszczone na 

stronie internetowej BIP Warlubie. Zgłoszenia można było składać do dnia 

poprzedzającego sesję. Do dnia posiedzenia żadne zgłoszenie od mieszkańców nie 

wpłynęło. Następnie Pan Wójt Gminy i Pani Sekretarz Gminy omówili Raport o stanie 
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Gminy Warlubie. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że do debaty 

na sesji zgłosili się: Radny Pan Witold Żuchowski i Radny Pan Tomasz Michalak. 

  

Radny Pan Witold Żuchowski: Tematy, które chciałbym poruszyć, to większość 

przedstawił już tutaj Pan Wójt i Pani Sekretarz, ale jednak chciałbym może 

powtórzyć, że jesteśmy Gminą starzejącą się, bo w 2022 r. urodziło się nam tylko 32 

dzieci, natomiast seniorów zmarło 50. To jednak jest znaczna różnica. Widać to też 

na przykładzie Sołectw, gdzie niektóre miejscowości powoli wymierają. Budują się 

domki rekreacyjne, takie sezonowe. Takich w tych wioskach przybywa, ale takich 

stałych tubylców niestety, ale ubywa. Rok był obfity w działania, bo z dotacji dla wsi 

popegeerowskich zmodernizowana została sieć kanalizacyjna w miejscowości 

Rulewo. Była to dość znaczna kwota, która i tak potem okazała się niewystarczająca, 

bo trzeba było sporo tych środków z budżetu Gminy dołożyć. Coś innego powoduje, 

że tak powiem, przyczyny tego wszystkiego, bo zostały przyznane na kanalizację 

bodajże w kwietniu 2021 te środki 430 000,00 zł. Nie chciałbym za bardzo do tej 

historii wracać, bo ktoś może poczuć się urażony tym, że wraca się i obraża. Nie 

mam absolutnie takiego zamiaru. Bo gdyby niezwłocznie przystąpiono, po 

otrzymaniu promesy na te 430 000,00 zł, do opracowania dokumentacji, do tych 

działań powodujących finalizację tego zadania, uważam że można by to zrobić, może 

nieznacznie, ale przy mniejszym koszcie i z mniejszą dopłatą z budżetu Gminy. To 

samo mamy na dzisiaj na bieżąco nawet. O czym Pan Wójt mówił, że wykonawca 

przymierzający się do realizacji zadania inwestycyjnego nie doczyta, nie skonsultuje, 

potem potrzeba odwołania przetargu, wywołania następnego przetargu i to powoduje 

przesunięcia w czasie. Każdy miesiąc powoduje, że kwota zwiększa się  o 20 000,00 

zł, 30 000,00 zł. A to co mówił Pan Wójt, że jedna oferta była na 600 000,00 zł, 

a następna na 1 000 000,00 zł, to już nie wiadomo skąd to się bierze. Chciałbym 

odnieść się do moich spostrzeżeń na temat miejsc postojowych przy Biedronce. 

Umowa była trójstronna. Wójt, Gzella Investments i Zarząd Dróg Wojewódzkich. 

Gzella Investments dotrzymał słowa porozumienia. Wójt dotrzymał słowa 

porozumienia. Zarząd Dróg Wojewódzkich jesienią deklarował, że zrobi wiosną tę 

zatokę postojową, bo za chwilę będzie zima, mróz. Trzeba czekać. Okazało się, że 

zima minęła. Wiosna minęła, Rozpoczęło się lato. Nic się nie dzieje. Dzieje się 

natomiast, że zrywana jest nawierzchnia przy rondzie. Nowa nawierzchnia jest 

kładziona. Na pewno to nie są pieniądze od jaskółek. To są pieniądze od Zarządu 

Dróg Wojewódzkich, prawdopodobnie. Chyba, że jest to w ramach gwarancji, ale 

jako zwykły użytkownik dróg nie widzę potrzeby, żeby takie roboty musiały być 

wykonane. Zresztą partner, który podejmuje uzgodnienia w październiku, czy tam we 

wrześniu ubiegłego roku nie dotrzymuje słowa. Nie wiem z jakiego tytułu. 

Podejrzewam, że gdyby nie miał pieniędzy, to nie podejmowałby decyzji, że zrobimy 

to, nie mając zabezpieczenia finansowego. A teraz się okazuje, że nie ma pieniędzy. 

Pomimo zapewnień z Urzędu Marszałkowskiego. Jest to partner, no nie chciałbym 

używać zbyt dosadnych słów, ale niewiarygodny na dzień dzisiejszy. Budynek przy ul 

Dworcowej po wizytacji, no niestety zostały rozwiane wszelkie nadzieje. No myśmy 

myśleli początkowo mniejszy, czy większy kapitał należy tam ulokować i to 
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wyremontować. Jako punkt przy ul. Dworcowej, to jest on bardzo atrakcyjny. Ale 

okazuje się, że taki budynek zgadza się, że to jest też już troszeczkę wiekowy, ale 

doprowadzić do takiego stanu przez lokatorów, to nie dziwię się, że te  media 

czasami pokazują, że babcia nosi tam śmieci i w tych śmieciach mieszka. Jak tutaj 

mamy na miejscu ten obraz wyraźnie pokazany. No i trzecia sprawa, na którą 

chciałbym zwrócić uwagę. Od roku 2011 do roku 2022 spadła, rzeczywista liczba 

uczniów w naszych szkołach o 152 osoby. To jest jednak, to jest chyba też jakaś 

liczba, która świadczy o tym, że się jako społeczeństwo starzejemy, albo ludzie 

w wieku produkcyjnym stali się bardzo leniwi. Dziękuję bardzo. 

Radny Pan Tomasz Michalak: Pani przewodnicząca, Panie Wójcie, Szanowni 

koleżanki i koledzy radni, goście. Pan Wójt i Pani Sekretarz przedstawili nam obraz 

naszej Gminy. W każdym jego aspekcie. W aspekcie budżetu, mienia, inwestycji, 

oświaty, pomocy społecznej, bezpieczeństwa publicznego oraz współpracy 

z organizacjami pozarządowymi, kultury, sportu. Ja chciałbym się natomiast 

zatrzymać nad zagrożeniami, które rysują się niestety i o których również musimy 

mówić i brać je pod uwagę przy konstruowaniu naszych wydatków realizacji marzeń 

lokalnych Sołectw, organizacji, wszystkich tych, którzy pukają do drzwi Urzędu 

Gminy, prosząc o wsparcie i prosząc o współfinansowanie ich wydatków. Mam tu na 

myśli chociażby sport, czy kulturę, czy też działania związane z organizacją różnego 

rodzaju działań, czy z organizacjami pozarządowymi. Ma to być takie nasze wspólne, 

wspólna troska i wspólne zainteresowanie tym, że oto jesteśmy u skutku długo 

trwającej kadencji, bo to pierwsza w historii kadencja, która jest wydłużona, bo 

pięcioletnia. Przyjdzie nam za chwilę przygotować ramy, zarys, cele, być może jakieś 

zadania dla przyszłej Rady, czy dla przyszłych koleżanek i kolegów Radnych i 

wyznaczyć kierunki działania Gminy. I trzeba będzie niestety bardzo mocno 

posiedzieć nad tymi zagrożeniami, które są. I ja tylko pokrótce powiem, jakie 

zagrożenia wzbudzają troskę. To są dochody Gminy. Niestety, proszę Państwa, 

o takich dochodach Gminy, o pojawiających się pieniądzach, a nie 

o wygospodarowanych pieniądzach, to jest taka mglista raczej przyszłość. Bo to 

czekamy na coś, co może nastąpi bądź nie. Na co nie do końca mamy wpływ i co 

uzależnione jest od decyzji nie naszych i nie od naszej pracowitości i oszczędności, 

a od tego, czy zasługujemy i nie wiadomo według jakiego klucza i na ile będziemy 

zasługiwać. To jest pierwsza, bardzo trudna i niedogodna sytuacja, bo żadnego 

budżetu i żadnych wydatków nie da się z dużym prawdopodobieństwem zaplanować. 

Bo to teraz okazuje się, że pomimo bardzo dużych i rosnących wydatków, 

związanych z bieżącym utrzymaniem, tak jak wspominał Pan Wójt, chociażby 

o energii elektrycznej, ale jeszcze są inne, bo wszystko poszło do góry, i usługi, 

i żywienie, a również takie mamy tutaj, pośrednio. Bo w szkołach są dzieci i są 

dożywiane, dalej komunikacja, paliwa, etc. Pan Wójt wspomniał tylko o jednym, to 

niestety rekompensaty z tej strony nie ma. Podatków o to, o ile poszły wszystkie 

wydatki do góry, podnieść nie możemy, bo związalibyśmy pętlę na szyi naszym 

podatnikom i jak to się mówi, moglibyśmy czasami zarżnąć kurę która znosi jaja. Ja 

nie mówię złote jaja, bo takich nie mamy. My mamy takie, tylko które sami z tej 
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stabilności, które możemy uzyskać. Fakt, że na naszych terenach nie inwestuje się, 

że brakuje tutaj mocy sprawczej, ponieważ cały kapitał generuje się wokół większych 

ośrodków. To takie gminy właśnie typowo rolnicze z takim aspektem może 

troszeczkę turystycznym, zalesione, no są bardzo atrakcyjne, ale tylko dlatego, żeby 

tutaj przyjechać, odpocząć i wyjechać. Może czasami zostawić jeszcze śmieci. Więc 

to jest głęboka troska i to na czym musimy się zastanowić, aby konstruując nasze 

plany i marzenia na przyszłą kadencję, no po prostu nie rozpasać naszej wyobraźni, 

a raczej ją bardzo mocno powściągnąć. Nadchodzą trudne czasy i musimy chyba 

sobie wszyscy z tego zacząć zdawać pomału sprawę. A potrzeb i różnych zaniedbań, 

które z różnych powodów się pojawiły, czy stały się faktem, no jednak troszeczkę 

jest. Mówimy o tym, że jesteśmy chwaleni, bo na zewnątrz słyszę od lokalnych 

i ościennych gmin, że bardzo nam zazdroszczą np. nawierzchni dróg, którą mamy 

w dosyć dobrym i że udało nam się zrobić. No niestety ja na przykład jeśli chodzi 

o inwestycje, to dostrzegam zapóźnienia. Jeśli chodzi o sieć kanalizacyjną, o której 

Pan Wójt dzisiaj również wspominał i że z takim entuzjazmem mówił, że jak tylko 

pojawią się pieniądze, to chciałby w pierwszej kolejności te działania rozpocząć. Tak, 

bo mamy już od iluś lat zmodernizowaną i rozbudowaną oczyszczalnię ścieków, 

a przypomnę, że jej pierwsze zręby powstawały bardzo dawno temu, kiedy jeszcze 

pierwszym Wójtem w tej Gminie był Pan Andrzej Łażewski. Później została ona 

zmodernizowana za kolejnego włodarza i dalej teraz chcielibyśmy, aby przyjmowała 

odpowiednią ilość ścieków, aby też równoważyć troszeczkę koszty. My również nie 

możemy zapominać, że my musimy na tyle efektywnie działać, aby po prostu no 

koszty związane z utrzymaniem poszczególnych obiektów równoważyły się. Jeśli 

chodzi o inwestycje, to tak jak już wspomnieliśmy, chciałbym jeszcze zaznaczyć, że 

są duże koszty utrzymania szkół. No jeśli w tych szkołach będzie coraz mniej dzieci, 

to raptem, nie wiem, nie rozbierzemy jednego przecież piętra? Bo to piętro dalej 

będzie musiało istnieć, dalej trzeba będzie je ogrzewać, dalej trzeba będzie 

remontować, a tych dzieci po prostu nie ma i nie będzie. Perspektywa długofalowa, 

demograficzna tutaj, to kiedyś nam rysował Pan Kierownik SAPO, no budzi tutaj 

nasze duże obawy. Dlatego myślę, że każda inwestycja, o której dzisiaj Pan Wójt 

może nie wspomniał, ale, a może ja przypomnę, po prostu w tej ilości informacji 

mogła umknąć, związana chociażby z OZE, czyli odnawialnymi źródłami energii. 

A jedną z nich jest postawienie paneli fotograficznych na budynku hali sportowej, 

to dopiero początek tych inwestycji, dzięki którym będą obiekty użyteczności 

publicznej mogły chociażby z tych większych części kosztów, chociażby kosztów 

energii elektrycznej schodzić i pomniejszać nam te wydatki bieżące. Ale to nie tylko 

to, bo nie należy zapomnieć o tym, że szkoła w Warlubiu, chociaż jest jedną 

z najnowszych szkół, to niestety już za chwilę będzie miała 40 lat. Że wszystkie 

zamontowane tam 40 lat temu rozwiązania techniczne, już są rozwiązaniami 

przestarzałymi, mam tu na myśli chociażby ogrzewanie, a które niestety są bardzo 

drogie, jeśli chodzi o ich wykonanie i modernizację. Także z jednej strony schodzenie 

z kosztów, z drugiej strony ograniczanie wydatków, z trzeciej strony pracowitość 

i nierozbudzanie jakby tutaj naszej wyobraźni ponad miarę, aby można było przyszły 

budżet i przyszłe budżety konstruować. Nasza mała Gmina, w której jak tutaj słusznie 
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zostało powiedziane i mój kolega przedmówca powiedział, ubywa w niej 

mieszkańców. Przez ostatnie tylko 10 lat ubyło nam prawie 10% mieszkańców. 

Tendencja i proces bardzo niebezpieczny. Do tego dochodzi struktura wiekowa 

tychże mieszkańców, która przechodzi ze struktury poprodukcyjnej, do osób 

starszych, osób z niesprawnościami, bądź tymi wrodzonymi, bądź tymi nabytymi 

w ciągu wieku. Skłania się również ku temu, że nasze działania w zakresie opieki 

społecznej, chociaż są tutaj widoczne i wspaniałe, to jednak trzeba również 

przekierować w tą stronę, aby można było pozyskiwać środki na opiekę i na wsparcie 

osób właśnie starszych, osób z niepełnosprawnościami. Mam tu na myśli chociażby 

opiekę wytchnieniową, która istnieje i która jest realizowana w gminie ościennej, 

a o którą będę wnioskował w tym budżecie, ponieważ trzeba tam złożyć wniosek do 

Wojewody. Mamy zapytania, a ja pracuję z młodzieżą niepełnosprawną, od rodzin 

w naszej Gminie, o świadczenie takich usług. Ale to jest tylko jeden taki aspekt, 

chciałem go tutaj Państwu przytoczyć. O oświacie już powiedziałem. Myślę, że 

najlepiej to jeszcze wypada u nas to bezpieczeństwo publiczne, bo nasze jednostki 

są dobrze doposażone. Gmina nigdy nie szczędziła pieniędzy i tutaj też trzeba 

wyrazy uznania i podziękowania, że z taką determinacją, z organem wykonawczym 

się dogadywaliśmy, aby to wyposażenie naszych jednostek, druhów, ich szkolenie, 

ich mobilność była na tyle daleko idąca, aby zawsze sprawczo i fajnie tutaj spełniali 

te swoje obowiązki. A poza tym trzeba też powiedzieć, że oprócz tej swojej takiej 

działalności, w której stoją na straży naszego życia i imienia, to są również osoby 

bardzo twórcze społecznie. To, że organizują różnego rodzaju pikniki, spotkania, że 

się integrują, nie tylko sami ze sobą, ale również z całym społeczeństwem. Tego 

przykład mamy chociażby w Kruszach. Tego przykład mieliśmy w ostatnią sobotę, 

również tutaj przed remizą strażacką w Warlubiu. No i kultura i sport. Myślę, że tak 

w dobrym tempie i w tak dobrze idącym kierunku nie byliśmy już dawno. Żeby tyle 

obiektów i w tylu miejscowościach w Sołectwach powstawało bezpiecznych, fajnych, 

nowoczesnych obiektów z dostępem. Mam tylko taką głęboką nadzieję, że wzorem 

naszego sąsiada z północy, Szwecji ta dostępność sprawi, że w naszej Gminie będą 

rodzić się zdrowe dzieci, zdrowo rozwijać i że może kiedyś doczekamy się również 

wspaniałych mistrzów na miarę Bronisława Malinowskiego, ale i obecnych mistrzów, 

czyli mistrzyń kajakarstwa, czy naszego strongmena, czy naszej biegaczki. Oby się 

to wszystko w dobrym kierunku działo i oby to przynosiło im satysfakcje, ale również 

zadowolenie nam wszystkim. Dziękuję bardzo. 

Radna Pani Wanda Wolan: Chciałabym poruszyć dwie sprawy dotyczące 

raportu o stanie gminy. Powtórzę słowa moich przedmówców. Uważam, że 

wykonaliśmy kawał naprawdę dobrej, bardzo dobrej roboty na miarę tych środków, 

którymi dysponowaliśmy. Ale, proszę Państwa, brakuje mi jednego pozytywu. 

Brakuje mi pozytywu dotyczącego zachowania się PKP. Naprawdę Wójt starał się, 

my staraliśmy się poruszyć wiele kwestii związanych z naszym dworcem. Dworcem, 

który straszy. Mało tego, staraliśmy się zapewnić naszym mieszkańcom komunikację 

z miastem, ze stolicą naszego województwa. Wioski od Twardej Góry aż do 

Bydgoszczy nie mają normalnego połączenia komunikacyjnego ze stolicą 
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województwa. Co my mamy robić? Województwo, nasza gmina i pozostałe gminy 

starzeją się, jak Państwo widzieli. Coraz więcej zgonów, coraz mniej urodzeń, 

coraz mniej młodych ludzi na wsiach, a społeczeństwo starsze nie zawsze jest 

zdecydowane jechać do miasta wojewódzkiego samochodem, bo ludzie 70-letni, 60-

letni czasami boją się wyjechać do dużego miasta. A kolej nie reaguje kompletnie, 

a okazuje się, że można, że można, bo sprawdzałam rozkład jazdy po zmianie 

w czerwcu i Inowrocław sobie załatwił od strony Bydgoszczy do ich opracowania 

dodatkowe pociągi regionalne. A tutaj od Terespola nie dość, że zaniedbane tory, 

zaniedbane budynki dworcowe, o które my prosimy od lat. Prosimy parę groszy 

chociażby na wymalowanie tego dworca. Nie dadzą. I myślę, że tak dobrze by było 

pomyśleć o tym, co zrobić. Może zrobić coś w stylu działań mieszkańców naszych 

bloków popegeerowskich. Dwa lata co miesiąc wysyłali wniosek o wycięcie drzew 

i się w końcu doczekali wycięcia tych drzew. Możemy jak my będziemy ponawiali 

nasze prośby co miesiąc, co miesiąc, to może się też tutaj doczekamy. Bo, proszę 

Państwa, mieszkańcy są naprawdę zbulwersowani, tym bałaganem, 

przewracającymi się płotami na kolei. Straszy to. Wygląda okropnie. I nie przynosi 

chluby ani kolei, a rzutuje to właściwie na nas, na wizerunek naszej wsi. A szkoda, 

pewnie szkoda, bo my robimy wszystko, żeby ta nasza wieś piękniała i okolice naszej 

wsi też. A druga sprawa, o którą właściwie ja się proszę już od lat. Może zbyt rzadko 

wspominam o tym. Chodzi mi o nasze dęby. O te zabytkowe dwa dęby w Bąkowie. 

Przecież tam można by było dookoła tych dębów zrobić piękną, okrągłą dookoła tych 

dębów ławeczkę, która byłaby również w pewnym sensie odrodzeniem dla 

tych dębów. Gdzie można by było przysiąść i duże, duże widoczne tablice. Co to są 

za dęby? Ile mają lat? Przecież jadąc do Rulewa nikt nawet nie wie, że tam taki 

zabytek mamy. A to jest taka rzadkość. No szkoda, że to umyka. Szkoda, że to 

umyka i myślę, że w następnym raporcie o stanie gminy już będziemy mogli się 

pochwalić, że coś takiego mamy, że zrobiliśmy to. To tyle. Dziękuję. 

Pani Przewodnicząca Rady: Myślę, że te wnioski i spostrzeżenia wynikające 

z raportu o stanie gminy zostały zapisane a to, co Państwo poruszyli w debacie 

znajdzie odbicie w planie kadencyjnym, który przyjdzie na tej Radzie opracować na 

lata 2024-2029. Niezależnie od tego z ogromną ostrożnością w związku z inflacją 

przyjdzie nam akceptować, zatwierdzać budżet Gminy na 2024 rok. Także przed 

nami poważne zadanie, przed nami ogromne zastanowienie. Myślę, że będziemy 

pracować w komisjach. Będziemy jak najbardziej wspierać wspólnie z komórką 

finansową i z Panem Wójtem. Jeszcze, jak wiemy, że jest to nasza ostatnia sesja 

absolutoryjna w tej kadencji. Tak że nie ukrywam, musimy po prostu podejść do tego 

jak najbardziej poważnie. Jeżeli chodzi o te sprawy, które przekładaliście, są one 

ważne na pewno. Wiele z nas nie wypowiedziało wszystkiego, ale będą też zebrania 

wiejskie. Także myślę, też będziemy posługiwać się wnioskami mieszkańców. 

Pan Wójt Gminy: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, 

pozwoliłem sobie jeszcze poprosić o zabranie głosu, żeby do niektórych kwestii się 

odnieść. Przepraszam, żeby też wyjaśnić. Podzielam ten argument i tę krytykę ze 
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strony Pana Radnego Żukowskiego, co do terminu wykonania kanalizacji w Rulewie. 

Być może, gdyby było przyspieszenie gdzieś o pół roku, to być może koszty byłyby 

niższe. Ale co było główną przyczyną? Brak zgody na przejście pod drogą 

wojewódzką nr 391. To nam opóźniało rozpoczęcie w ogóle tych robót. To jest tylko 

częściowe usprawiedliwienie. Natomiast, jeśli chodzi o te prace, które dzisiaj 

wykonywane są na rondzie, to nie robi Zarząd Dróg Wojewódzkich, tylko Generalna 

Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad. Także tu akurat nie można krytykować Zarządu 

Dróg Wojewódzkich. Natomiast rozmawiałem z dyrekcją, rozmawiałem z Panem 

Marszałkiem i pomimo, że się nie udało w pierwszym podejściu, z uwagi na to, że 

mają 500 000,00 zł na to przeznaczonych, a w przetargu było prawie 1 000 000,00 

zł. Ale cały czas Marszałek mnie zapewnia, że w tym roku przystąpią do tych robót. 

Jeśli chodzi o głos w dyskusji Pana Przewodniczącego Tomasza Michalaka tak, my 

również na forum Związku Gmin Wiejskich cały czas bombardujemy rządzących, 

żeby jednak zacząć stabilizować dochody własne gminy, bo za dużo jest pieniądza 

uznaniowego, często znaczonego, ale też trzeba uczciwie sobie powiedzieć, że 

w tym pieniądzu, który przychodzi z zewnątrz, to o ile środki z Polskiego Ładu, czy te 

programy rządowe, tam jest spore procentowe dofinansowanie 95%, 80%, 85%. 

Natomiast jak przychodzą środki unijne, przede wszystkim unijne, przez Urząd 

Marszałkowski, no to dofinansowanie wynosi 20%, 15%, góra 50%. I cały czas 

uważam, że wtedy nam jest ciężko podejmować ostateczne decyzje co do realizacji 

inwestycji, jak musimy połowę tego wyłożyć. To jest ten sam mój dylemat, jako 

Wójta, jak do mnie ludzie piszą wnioski o umorzenie podatku. To są nieraz niewielkie 

kwoty, kilkaset złotych. No i teraz człowiek ma dylemat. Wiedząc, że jak umorzy, 

zmniejsza dochody własne Gminy. Ale z drugiej strony są takie sytuacje, że trzeba 

temu człowiekowi pomóc. Ja zawsze podkreślam. Gminy to nie przewróci, a temu 

człowiekowi może jakby przynajmniej dać chwilę radości i ulgi. Teraz co do kosztów 

utrzymania oświaty. To jest też postulat przez nas zgłaszany. No nie może tak być. 

Koszty utrzymania oświaty w naszej Gminie to 14 000 000,00 zł. Subwencja 

7 000 000,00 zł., a samo wynagrodzenie na pracowników oświaty to 9 000 000,00 zł. 

Czyli my jeszcze z budżetu, naszego budżetu dopłacamy do wynagrodzenia. I my 

postulujemy jedną rzecz. Wynagrodzenie pracowników oświaty bierze na siebie 

budżet państwa, a budżet gminy jest odpowiedzialny za substancję oświatową. Na 

przykład my w tej chwili jesteśmy bombardowani przez PFRON, dlaczego nie ma 

podjazdu do szkoły? Dlaczego nie ma windy. Podjazd będziemy robić. Znajdziemy 

pieniądze na ten podjazd, również z PFRON, ale trzeba będzie dołożyć. Natomiast 

na windę z czego? No ale tu jesteśmy bombardowani. Nie wspominałem też o tych 

13 wnioskach złożonych, są to panele, ale nie ma jeszcze decyzji. Nie jest 

rozstrzygnięte. Mam nadzieję, że będzie pozytywna, bo rzeczywiście hala nam 

pożera mnóstwo energii i to nam generuje duże koszty. Ja dziękuję za ten głos Pani 

Przewodniczącej Wandzie Wolan jeśli chodzi o dwie rzeczy. Mówię o substancji 

w tych obiektach PKB. Chodzi o dworzec, wygląd tego dworca, oraz o rozkład jazdy 

pociągu. Szczególnie brakuje rannego pociągu do Bydgoszczy. Takiego, który się tu 

zatrzyma w Warlubiu i pojedzie do Bydgoszczy, żeby być tam przed godziną 700. 

Niestety nasi mieszkańcy muszą przed 600 pojechać do Smętowa. Przesiąść się na 
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Pomorzanina, który jedzie do Bydgoszczy. Do czego zmierzamy? Były rozmowy 

z PKP jeśli chodzi o budynek stacyjny w kontekście tego, kiedy był problem 

z naszymi lokatorami. Prędzej czy później i oni sami i my pewnie też będziemy 

musieli o nich pomyśleć. Bo ten budynek w pierwotnej wersji,  to jest też związane 

z modernizacją szybkiej kolei z Centralnego Portu Komunikacyjnego przez 

Grudziądz, przez Warlubie i tu ma być wpięcie tej nitki do Gdańska i Gdyni. Otóż 

w pierwotnej wersji była rozbiórka tego obiektu. Ale teraz przeważa jednak taka 

opcja, bo przeważa, ale nie wiem jaka będzie ostateczna, opcja jednak 

modernizowania, czyli odnowienia tego obiektu. Ale czy tak będzie ? Ludzi i tak 

trzeba będzie wyprowadzić. I my na dzisiaj nie bardzo mamy miejsce, żeby tych ludzi 

wyprowadzić. Oczywiście my nie jesteśmy do końca zobowiązani. Ci ludzie też 

muszą o tym pomyśleć, ale najprawdopodobniej jest jeszcze parę lat, trochę czasu, 

zanim to się wszystko wyjaśni. Natomiast co do rozkładu jazdy były podjęte rozmowy 

z Panem Marszałkiem. I jednym i drugim. Bo mieszkańcy  z Pomorskiego, 

z Marszałkiem Pomorskim, nie mają problemu. Do Smętowa dojeżdżają co chwilę 

pociągi i z powrotem. Natomiast u nas do Laskowic stop. I była moja propozycja do 

Pana Marszałka. I Pomorski się zgadza. Nasz nie może podjąć decyzji. O co chodzi? 

Zróbmy wahadło, które będzie chodziło pomiędzy Laskowicami a Smętowem, które 

będzie zatrzymywało się na wszystkich stacjach. I wtedy spokojnie wsiadasz 

w Warlubiu do tego wahadła. W Laskowicach się przesiadasz do Grudziądza, 

Bydgoszczy, czy na Intercity. Do dziś decyzji nie ma. Natomiast o tych dębach słyszę 

pierwszy raz tak w zasadzie, ale Pani Skarbnik, my to załatwimy? Żeby była tablica 

informacyjna. Bo proszę Państwa, wyobraźcie sobie, teraz bo sobie przypomniałem. 

Ja byłem z naszymi emerytami na kanale Elbląskim i tam zatrzymaliśmy się w 

pewnym miejscu i patrz, i też właśnie przy dębach. Później jak objeżdżaliśmy już po 

spłynięciu, okazuje się, że tam wspominali, że to jest drugi, co do wielkości, a chyba 

najstarszy jest ten nasz Kazimierz w Polsce. 

Radna Pani Joanna Bock: Pan profesor SGGW w zakresie ochrony przyrody, 

wszystkim studentom opowiada o naszych dębach, przedstawiając je za przykład, 

jednych z najpiękniejszych dębów w Polsce i nawet te, które są tak słynne, czyli 

Bartek i inne, nie mają tak pięknych łuskowatych pni. Tak że są one tak wyjątkowe. 

Też zawsze ubolewam nad tym faktem, że nie ma możliwości takiego ich 

wyeksponowania. 

Pan Wójt Gminy: Stawiam sobie to za punkt  honoru. Dziękuję bardzo. 

Pani Przewodnicząca Rady: W sensie realizacji Pana trudnych spraw, z którymi Pan 

praktycznie poradził sobie Panie Wójcie. Natomiast jeżeli chodzi o dworzec PKP, to 

o ile nie mylę się, to już od 20 lat cały czas jest walka o przejęcie tego dworca. I PKP 

był rok, że już wyrazili zgodę. Nie trwało długo, po pół roku wycofali się i naprawdę 

mieliśmy ogromny dylemat. Myślę, że nie przyjdzie nam tak łatwo po prostu sprostać 

temu zadaniu. Natomiast jeżeli chodzi o rozkład kursu jazdy pociągów PKP, 

zwróciłam się można by powiedzieć z takim wnioskiem do Urzędu 

Marszałkowskiego. Taka petycja została złożona dwa tygodnie temu na posiedzeniu 
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Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Złożyła wniosek Pani 

Wiceprzewodnicząca Pani Agnieszka Kłopotek. Chciałam po prostu jednak mimo 

wszystko zakończyć kilkoma słowami. Jak wiadomo i zresztą to powtarzaliśmy 

i również Pani Sekretarz wspomniała, mimo tej trudności z jaką zetknęliśmy się 

w wyniku tej rosnącej inflacji, udało nam się wiele przedsięwzięć wykonać, a niektóre 

z nich rozpocząć. No chociażby najbliższe nam zadanie rozpoczęcie budowy 

przedszkola ze żłobkiem w Warlubiu, gdzie wiem, że też to co najmniej od 20 lat było 

to marzenie mieszkańców. Tak że jest to wspaniała sprawa i dalej będziemy 

kontynuować. Wiele zadań zrealizowano i oddano do użytku w dziedzinie 

infrastruktury drogowej, kultury, sportu. Oceniam oczywiście to, co już Państwu 

pokazał raport za 2022 r. Daje on nam obiektywny obraz sytuacji w jakiej przyszło 

funkcjonować jednostce samorządu terytorialnego, a w ogóle w minimalizmie. 

Reasumując, zawarte informacje, dane są potwierdzeniem pracy wspólnej Radnych, 

pracowników urzędu, jednostek organizacyjnych, Sołtysów, organizacji 

pozarządowych. Tak że kończąc z całego serca za ten dokument, który został 

opracowany, dziękuję. Dziękuję. 

Po czym Pani Przewodnicząca Rady przeczytała treść rozpatrywanej uchwały 

i poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji 

Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje nie wydały opinii 

w tej sprawie. Wobec powyższego Pani Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Warlubie i poddała go pod 

głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LII/405/2023 w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Warlubie wotum zaufania została przyjęta. Stanowi ona załącznik 

nr 3 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Raport 

o stanie Gminy Warlubie za 2022 r. stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad 6 

Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Warlubie za 2022 r. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż Uchwałą Nr 8/S/2023 Składu Orzekającego 

Nr 3 z dnia 6 kwietnia 2023 r. Regionalna Izba Obrachunkowa w Bydgoszczy 

zaopiniowała pozytywnie sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Warlubie za 

2022 r. wraz z informacją o stanie mienia. Uchwała j/w stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących Komisji 

o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej 

Pan Witold Żuchowski i Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur 

poinformowali, że Komisje nie wydały opinii w tej sprawie. Przewodniczący Komisji 

Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie 5 głosami „za”. 

Wobec powyższego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie 
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zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Warlubie za rok 2022 pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała 

Nr LII/406/2023 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Warlubie za 2022 r. została przyjęta. 

Stanowi ona załącznik nr 6 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 

do protokołu. 

Ad 7 

Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Warlubie 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

Pani Przewodnicząca Rady: Zgodnie z art. 271 ust. 1 ustawy o finansach publicznych 

oraz art.18 ust. 2 pkt 4, art. 28a ust. 1 i 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym organ stanowiący nie później niż do dnia 30 czerwca roku 

następującego po roku budżetowym podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium dla 

wójta gminy po zapoznaniu się z właściwymi dokumentami: dokument 1 raport 

o stanie gminy, dokument 2 sprawozdanie z wykonania budżetu gminy z 2022, 

dokument 3 sprawozdanie finansowe o stanie gminy, dokument 4 opinia regionalnej 

Izby Obrachunkowej, którą jest opinią pozytywną, dokument 5 informacje o stanie 

budżetu gminnego gminy Warlubie, dokument 6 stanowisko komisji rewizyjnej. 

 

Po czym Pani Przewodnicząca Rady przeczytała pozytywną opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy wyrażoną w uchwale Nr 10/Kr/2023 Składu 

Orzekającego Nr 3 z dnia 23 maja 2023 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy w Warlubiu w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta 

Gminy Warlubie z wykonania budżetu za 2022 r. Wniosek Komisji Rewizyjnej j/w 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Uchwała Nr 10/Kr/2023 RIO stanowi załącznik nr 

8 do protokołu. Następnie Pani Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących 

Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodniczący Komisji Socjalno-

Bytowej Pan Witold Żuchowski poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie 6 głosami „za”. Przewodniczący 

Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie 5 głosami „za”, 

oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur poinformowała, że 

Komisja nie wydała opinii w tej sprawie. Wobec powyższego Pani Przewodnicząca 

Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta za 

2022 rok. W wyniku głosowania uchwała Nr LII/407/2022 w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok została 

przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 9 do protokołu. Raport z głosowań stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

Po głosowaniu Pani Przewodnicząca Rady odczytała treść podjętej uchwały j/w. Tym 

samym Pani Przewodnicząca stwierdziła, że Wójt Gminy otrzymał absolutorium za 

2022 r. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady złożyła Panu Wójtowi Gminy oraz Pani 
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Skarbnik Gminy gratulacje z tytułu otrzymania absolutorium i wręczyła im wiązanki 

kwiatów. 

Po czym Pan Wójt Gminy złożył na ręce Rady Gminy bardzo serdeczne 

podziękowania za udzielenie mu absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 r.   

Ad 8 

Rada Gminy rozpatrzyła i głosowała, kolejno według porządku obrad, nad projektami 

poszczególnych uchwał. 

1) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

gminy Warlubie na 2023 rok. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. W czasie 

omawiania projektu j/w z sali narad wyszła Radna Pani Wanda Wolan i Radny Pan 

Tomasz Piątkowski. Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt 

omawianej uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady 

Gminy, i otworzyła dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani 

Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii 

w tym zakresie. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski i Przewodniczący 

Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje 

zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego 

Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr LII/408 /2023 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

gminy Warlubie na 2023 rok została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 10 do 

protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

2) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2023-2033. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. W czasie 

omawiania projektu j/w na salę narad weszła Radna Pani Wanda Wolan. Następnie 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 

Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LII/409 /2023 

zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Warlubie na lata 2023-2033 została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 11 do 

protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
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3) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-

finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki zdrowotnej Gminna 

Przychodnia w Warlubiu za 2022 rok. 

Dyrektor SPZOZ Gminnej Przychodni w Warlubiu Pani Sylwia Mrozek-Górecka  

przedstawiła projekt procedowanej uchwały. W czasie omawiania projektu j/w z sali 

narad wyszła Radna Pani Mirosława Danielewicz. Następnie Pani Przewodnicząca 

Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został szczegółowo omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję w tym temacie. 

Radna Pani Wanda Wolan: Pani Dyrektor nie wspomniała o takiej, wydaje mi się 

ważnej rzeczy, że przychodnia nie sprzedała starej skody, a wykorzystuje tą starą 

skodę do tego, żeby pielęgniarka mogła do Lipinek pojechać do pracy. To też 

podnosi koszty pracy tej przychodni, no ale z drugiej strony daje jakiś komfort 

pielęgniarce do tego, żeby mogła swobodnie dojechać i wyjechać z Lipinek wtedy, 

kiedy tylko będzie mogła, żeby zapewnić jej dobrą komunikację. To jest jedno, 

a drugie Pani Dyrektor wspomniała o tym, że jest taka potrzeba zatrudnienia 

dodatkowego rehabilitanta na masaże. Coraz więcej osób prosi o rehabilitację 

w formie masażu i nasze Panie rehabilitantki, które obsługują wiele urządzeń, nie 

zawsze mają tyle czasu, żeby spełniać te oczekiwania pacjentów, więc Pani Dyrektor 

może starać się o zatrudnienie takiej osoby choć na parę godzin, ale musi uzyskać 

to, co jest związane z tym, żeby uzyskać dodatkowe punkty z Narodowego Funduszu 

Zdrowia. Jeśli to się uda, to wtedy będzie taka możliwość dodatkowej rehabilitacji. 

Dziękuję bardzo.  

Więcej głosów w dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 

Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LII/410/2023 w sprawie 

oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

zdrowotnej Gminna Przychodnia w Warlubiu za 2022 rok została przyjęta. Stanowi 

ona załącznik nr 12 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

4) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki zdrowotnej Gminna 

Przychodnia w Warlubiu za 2022 rok. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały. W czasie 

omawiania projektu j/w na salę narad weszła Radna Pani Mirosława Danielewicz. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały 

został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji 

Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr LII/411/2023 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki zdrowotnej Gminna 

Przychodnia w Warlubiu za 2022 rok została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 13 

do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

5) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 

w użytkowanie Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej 

w Warlubiu, nieruchomości stanowiącej własność Gminy Warlubie.  

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały i przeczytała 

pismo z dnia 13.06.2023 r. do Rady Gminy Warlubie wystosowane przez Wójta 

Gminy Warlubie w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie na rzecz 

SOZOZ Gminna Przychodnia w Warlubiu nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Warlubie. Pismo j/w stanowi załącznik nr 14 do protokołu. Następnie Pani 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję 

w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan 

Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz 

Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały 

pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr LII/412/2023 w sprawie 

wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi 

Opieki Zdrowotnej w Warlubiu, nieruchomości stanowiącej własność Gminy Warlubie 

została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 15 do protokołu. Raport z głosowań 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Po czym Pani Przewodnicząca Rady przeczytała 

treść projektu uchwały j/w.  

Opinie Komisji stanowią załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad 9 

Kierownik GOPS Pani Justyna Kamińska przedstawiła Raport z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii za 2022 rok. Raport jw. stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu. 

Ad 10 

Nie było. 

Ad 11 

Nie było. 
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Ad 12 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady zamknęła obrady LII 

sesji Rady Gminy Warlubie o godz. 1400. 

Protokołował 

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

Sławomir Kania 

Przewodniczyła 

Przewodnicząca Rady Gminy 

Maria Jankowska 


